
 
       

   
 Evropský zemědělský fond pro rozvoj venkova:   
 Evropa investuje do venkovských oblastí.   

ŠKOLA OBNOVY VENKOVA OLOMOUCKÉHO KRAJE 
a 

CELOSTÁTNÍ SÍŤ PRO VENKOV V OLOMOUCKÉM KRAJI 
a 

OLOMOUCKÝ KRAJ 

Zápis 
ze semináře 

Architektura a vzhled obcí  
konaný 

v úterý 29. listopadu 2011 
v Náměšti na Hané – zasedací místnost Městys Náměšť na Hané 

Přítomné přivítala a prezentovala CSV v Olomouckém kraji Ing. Kateřina Mračková. Byly 
prezentovány poznatky ze soutěže oranžová stuha. 

V další části vystoupil Ing. Arch. Jan Kruml se svým filmem Vesničko má přestavovaná a 
dále prezentoval své zkušenosti z obnovy venkovských objektů. Byly zde prezentovány 
příklady dobré a špatné praxe. 

Ing. Jana Římská z Města Prostějov hovořila o územním plánování a urbanismu venkova. 
Poukázala na možnost dotační podpory na územní plány z ROP Olomouckého kraje. 
Poukázala na dobré i špatné příklady z pohledu urbanismu venkova. 

Starosta obce Mořice představil svoji obec s úspěšnými projekty z PRV – hlavně 
komplexní pozemkovou úpravu a následné aktivity, které vznikly v krajině. Seznámil 
účastníky semináře také se soutěží Entente Florale, evropskou soutěží vítězů zelené stuhy. 
Prezentoval příklady dobré praxe. 

Posledním vystupujícím byl Ing. Jaroslav Brzák, který přenášel o zeleni veřejných 
prostranstvím na venkově a možné dotační podpory na tyto aktivity. Prezentoval špatné a 
dobré příklady ze soutěže Vesnice roku jako předseda celorepublikové komise Zelené 
stuhy a v letošním roce i jako hodnotitel evropské soutěže Entente Florale. 

Účastníci semináře hodnotili toto téma a podání jako velmi účelné a prospěšné pro jejich 
práci, bylo ukázáno plno příkladů špatné a dobré praxe, možnosti využití dotačních 
prostředků Programu rozvoje venkova a zapojení do soutěže Vesnice roku. Seminář 
ukázal, že není účelné realizovat jakýkoliv projekt s dotační podporou, ale je nutné mít 
na vědomí i kvalitu projektu, začlenění do vesnického rázu a zachovávat venkovskou 
tradici. Tento aspekt se při hodnocení projektů vůbec neřeší a je nutné se i na tuto stránku 
věci v následujících letech zaměřit. 

 

Zapsala: Ing. Kateřina Mračková 


